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SPOTKANIE Z ZARZĄDEM SPÓŁKI

W dniu 21 czerwca odbyło się 
spotkanie przedstawicieli 
związków zawodowych z 
Zarządem Spółki. Tematykę 
spotkania zaproponował Prze
wodniczący Komisji Zakłado
wej, którą zaakceptowały 
wszystkie strony. Prezes Za
rządu na wstępie poinformo
wał o wynikach spółki na ko
niec roku obrotowego oraz 
decyzjach podjętych przez 
Zgromadzenie Wspólników. 
Spółka osiągnęła 450 tys. zł 
zysku netto, który przezna
czony został na kapitał zapa
sowy, na cele rozwojowe tj. 
realizację inwestycji „Nowa 
Siedziba Spółki”. Sprawozda
nie finansowe Spółki oraz 
sprawozdanie z działalności 
Spółki za rok 2009 zostały 
zatwierdzone przez Zgroma
dzenie Wspólników. Powoła
no na kolejną 3-letnią kaden
cję Tomasza Nitę jako Preze
sa Zarządu. Prezes poinfor
mował zebranych o bieżącej 
sytuacji ekonomicznej, finan
sowej i produkcyjnej Spółki. 
Po pięciu miesiącach br. Spół
ka odnotowała stratę w wyso
kości 2 min złotych i zreali
zowała sprzedaż na poziomie 
około 5,5 min złotych. Strata 
ta jest do odrobienia pod ko
niec br. T. Nita poinformował 
również o realizacji kontrak
tów i planach produkcyjnych., 
głównie na produkcje specjal
ną. W związku z powyższym, 
po wstępnych wyliczeniach 
wiadomym jest, że w Spółce 
należy zwiększyć wydajność 
o 15 %, aby podpisane i pla
nowane kontrakty zrealizować 
w terminie. Informacja ta zo
stała przekazana kierownikom 
wydziałów, jednocześnie po

informowani zostali o możli
wości otrzymania przez pra
cowników dodatkowego wy
nagrodzenia za zwiększony 
nakład pracy w ośmiogodzin
nym wymiarze czasu pracy. 
Według Prezesa Nity jest to 
możliwe dzięki właściwemu 
wykorzystaniu czasu pracy tj. 
poprawie organizacji pracy. 
Prezes potwierdził, że plano
wany w lipcu urlop załogi nie 
ulega zmianie. Przewodniczą
cy Zb.Cebula poinformował, 
że Regulamin Wynagradzania 
przewiduje przyznanie pre
mii okolicznościowej za po- 
nadstandardowe osiągnięcia i 
wzorową postawę pracowni
ka, ale nie można tego in
strumentu stosować motywu
jąc pracowników do wydaj
niejszej pracy. Różnorodność 
prac i operacji produkcyj
nych, ich pracochłonność to 
komplikuje. Powinien być 
uzgodniony i wdrożony Re
gulamin premiowania, który 
jasno określi kryteria przy
znawania premii motywacyj
nej lub uznaniowej. Związek 
w 2008 roku złożył Prezeso
wi projekty Regulaminów, 
pracował nad nimi specjalny 
zespół i efektów nie mamy. 
Związkowcy wnosili również 
o wdrożenie Regulaminu dot. 
szkolenia pracowników, któ
ry wstępnie był zaakceptowa
ny. Prezes obiecał, że w lipcu 
br. ten temat zostanie zała
twiony a nazajutrz związki 
dostaną nowy projekt Regula
minu Premiowania. J.Pasek 
i Zb.Cebula zgłosili problem 
niemożności dostania się do 
Prezesa Zarządu pracowni
ków Spółki w sprawach oso
bistych. Zaproponowali wy

znaczenie stałego terminu dla 
takich spotkań. Prezes Zarządu 
stwierdził, że będzie dostępny dla 
pracowników Spółki w godzinach 
od 14.00 do 15.00 w każdy 1 i 3 
poniedziałek miesiąca. Przewod
niczący „Solidarności” przedło
żył Prezesowi rozważenie roz
wiązania umowy na usługi me
dyczne z przychodnią na ul. Chro
brego a nawiązanie współpracy z 
przychodnią usytuowaną po dru
giej stronie ulicy, przy fabryce. 
Ceny usług są porównywalne. 
Zakładając, że jakość usług jest 
taka sama, to zaoszczędzamy na 
czasie poświęconym na badania a 
pracownicy dodatkowo oszczę
dzają, nie kupując biletów na do
jazdy do przychodni. Przewodni
czący KZ poprosił o wyjaśnienie 
czy w związku z dostarczonym 
przez stronę niemiecką wadliwym 
zespołom chwytu w ilości 4 tys. 
szt. i koniecznością ich naprawy, 
która kosztowała spółkę ok. 14 
tys. zł uzyskaliśmy z tego tytułu 
gratyfikacje. Prezes odpowiedział, 
że firma nie mogła sobie pozwolić 
ze względu na terminy, na czeka
nie na dostarczenie dobrych ze
społów. Poniosła koszty, ale w 
kolejnych rozmowach z Walthe- 
rem będzie to nasz atut. Wiceprze
wodniczący J.Pasek poinformo
wał Prezesa o powołaniu w spółce 
Pracowniczej Kasy Zapomogowo- 
Pożyczkowej. W związku z po
wyższym zgodnie z ustawą Za
rząd musi powierzyć pracowniko
wi dodatkowo obowiązki księgo
wego Kasy. Zb. Cebula poprosił 
Prezesa o podanie jakie kryteria 
były i są stosowane przy zatrud
nianiu nowych pracowników, 
bowiem otrzymują oni od razu 13 
grupę bez jakiegokolwiek wyka
zania się a starzy, którzy tworzyli 
firmę i nadal w niej dobrze pracu
ją mają 9, 10 czy 11 grupy. Popro
sił również o wyjaśnienie celowo
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ści zatrudnienia w Logistyce 
nowej pracownicy, wiedząc 
że mamy kłopoty z transpor
tem i lepszym rozwiązaniem 
byłoby zatrudnić zaopatrze
niowca z uprawnieniami do 
kierowania pojazdów służ
bowych. Niestety odpowiedź 
Prezesa była lakoniczna i nie 
satysfakcjonowała związ
kowców. Tomasz Jatczak 
(ZSIP) poinformował o za
kończeniu swojej kadencji, 
przekazał na ręce Prezesa 
sprawozdanie z działalności 
Zakładowego SIP, dziękując 
jednocześnie za udaną 
współpracę z dyrekcją i Za
rządem Spółki. Kończąc 
spotkanie, Zbigniew Cebula 
przekazał Prezesowi T. Ni
cie kopie pism, na które 
Związek od wielu miesięcy 
nie może doczekać się odpo
wiedzi a są to ważne sprawy 
dot. m.in. dywersyfikacji 
produkcji, ścieżek kariery i 
awansu pracowników oraz 
przyznanych premii okolicz
nościowych. Zwrócił się też 
do Prezesa o zmianę umów 
o pracę na czas nieokreślony 
dla kilku pracowników, któ
rzy pracują w firmie już po
nad dwa 
lata. Pre
zes T.Nita 
stwierdził, 
że rozwa
ży tą pro
pozycję.
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W 34. rocznicę radomskiego protestu robotniczego, tradycyjnie przed 
Kamieniem-Pomnikiem przy ulicy Żeromskiego biskup radomski ks. 
H.Tomasik odprawił nabożeństwo w intencji ludzi 
w związku z robotniczym Protestem. W uroczystości uczestniczyli 
przedstawiciele władz państwowych i samorządowych, organizacji 
politycznych i społecznych, mieszkańcy miasta. Honorowe miejsca zajęli 
bohaterowie tamtych wydarzeń. Kolejny raz obecny był przewodniczący 
Komisji Krajowej „Solidarności” Janusz Śniadek. Po mszy św. delegacje 
złożyły u stóp pomnika wieńce i kwiaty. W uroczystościach Fabrykę Broni 
reprezentowali dyr. A.Arczewski i M.Wilczyński. Skład fabrycznej „S” 

stanówili: J.Pasek, T.Jatczak, 
K.Król, D.Sobczak, A.Obuch, 
R.Majewski, J.Lis, H.Mróz, 
H. Włodarczyk. Z. Chotecki, 
R. Orzechowski, R. Górski, 
M.Wojtysiak oraz poczet 
sztandarowy w obsadzie: 
G.Gumiński, A.Pacek, 
Zb.Karpiński. Jak zwykle 
licznie stawili się byli 
pracownicy - emeryci 
z ŁUCZNIKA.

Zakończyła się kadencja Zakładowego i Wydziałowych Spo
łecznych Inspektorów Pracy. Pod koniec czerwca w 9 okręgach 
wyborczych przeprowadzono wybory na kolejną czteroletnią 
kadencję. Mandaty otrzymali T.Jatczak, R.Majewski, T.Kosiec 
(FP1), M.Czajka (FP2), St.Fijałkowski (FP3), T.Górski (FPN), 
M.Malmon (FBJ), S.Wasiak (FPU) L.Gołda (FPP). W okręgu 
łączonym dla pracowników administracji spółki wyboru nie 
dokonano. W dniu 5 lipca odbyła się Konferencja wyborcza 
ZSIP. Zgodnie z ustawą przeprowadzili ją i nadzorowali przed
stawiciele związków zawodowych Zbigniew Cebula i Walde
mar Rdzanek. Uczestnikiem Konferencji był prezes Zarządu 
spółki Tomasz Nita, który przybliżył zebranym aktualną sytu
ację spółki. Wypowiedź zdominowana była przygotowaniami 
do budowy nowej siedziby spółki. W szranki wyborcze stanęli: 
Lech Gpłda (FPP) zgłoszony przez Tomasza Kośca i Tomasz 
Jatczak ustępujący ZSIP, zgłoszony przez Roberta Majewskie
go. Obaj kandydaci zaprezentowali się wydziałowym, nakreśla
jąc program działania. Na wniosek Sylwestra Wasiaka (FPU) 
wybór dokonany został w sposób tajny. Komisję skrutacyjną 
tworzyli S. Fijałkowski, S. Wasiak i T. Górski. W głosowaniu 
zwyciężył Leszek Gołda, który otrzymał zaufanie 5 wydziało
wych inspektorów pracy.

ZEBRANIE DELEGATÓW REGIONU
W dniach 29, 30 czerwca br. w sali konferencyjnej Straży Pożarnej przy ul.Traugutta obradowało XIX Walne Zebranie Delegatów Regionu 
Ziemia Radomska. Na 110 uprawnionych, na obrady stawiło się 91 delegatek i delegatów. Naszą organizację reprezentowali Zb. Cebula, 
J,Pasek i D.Sobczak. Nieobecny był przedstawiciel Koła Emerytów B.Szczepaniak. Gośćmi WZDR byli m.in. o. H.Czuma, Prezydent 
A.Kosztowniak, przewodniczący Regionu Mazowsze A.Kropiwnicki i członek Prezydium KK J.Smagowicz. Z ramienia Krajowej Komisji 
Wyborczej obrady nadzorował W.Dubiński z Warszawy. Na początku obrad o. Hubert Czuma został uhonorowany przez prezydenta Radomia 
Andrzeja Kosztowniaka medalem „Bene Merenti Civitas Radomiensis”. Ojciec Hubert był inicjatorem mszy św. za Ojczyznę w okresie stanu 
wojennego i spotkań z ciekawymi postaciami opozycji i artystami scen polskich. Po 1989 roku opiekował się bezdomnymi, bezrobotnymi i 
potrzebującymi pracy. Jest Duszpasterzem świata pracy Diecezji Radomskiej. To nieoceniony przyjaciel ludzi w potrzebie, niezwykle skrom
ny, prawy człowiek, ksiądz, zakonnik. Tradycyjnie, sprawozdanie z czteroletniej działalności złożył delegatom ustępujący przewodniczący 
Z.Maszkiewicz. Szczegółowe sprawozdania komisji problemowych wydrukowano w specjalnym biuletynie. Delegaci przyjęli sprawozdania i 
na wniosek Regionalnej Komisji Rewizyjnej udzielili absolutorium ustępującym władzom Związku. Na przewodniczącego wybrano ponownie 
Z.Maszkiewicza, który był jedynym kandydatem. Poparło go 75 delegatów. W skład Zarządu Regionu, po pięciu turach głosowań, wybrano 24 
działaczy. W pierwszej turze wybrany został D.Sobczak, który otrzymał 50 głosów. Nasz reprezentant pracował w Zarządzie Regionu także w 
poprzedniej kadencji. Delegaci wybrali siedmioosobowy skład Regionalnej Komisji Rewizyjnej oraz dwóch delegatów na Krajowy Zjazd De
legatów, który odbędzie się w sierpniu br. J. Pasek pracował w Komisji Skrutacyjnej do głosowań tajnych. Delegaci przyjęli 9 Uchwał i 3 Sta
nowiska. Wiele burzliwych dyskusji wywołały projekty uchwał zgłoszone przez naszych delegatów oraz Elektrownie Kozienice. Pierwsza 
dotyczyła propozycji obniżenia wysokości comiesięcznej składki 
członkowskiej odprowadzanej do Komisji Krajowej i Zarządu 
Regionu z 40 do 30 %. Argumenty wnoszone przez Zb.Cebulę 
przekonały delegatów i Uchwała została przyjęta. Tym samym 
zrealizowana została fabrycznego WZD. Drugi projekt dotyczył 
zmian w prawie związkowym i Statucie przystosowującym go 
do wzmocnienia roli struktur branżowych. Po długiej dyskusji 
propozycja kompromisowego zapisu treści uchwały przez prze
wodniczącego Fabryki Broni została zaakceptowana przez wnio
skodawców i delegaci zdecydowaną większością głosów przyjęli 
również tę uchwałę. Pozostałe przyjęte Uchwały i Stanowiska 
dotyczyły m.in. ustalenia priorytetów w działalności Związku w 
regionie, prywatyzacji szpitali, zmian w polskiej oświacie, sytu
acji w Telekomunikacji Polskiej, ograniczania samorządności w 
Politechnice Radomskiej, szkolenia działaczy, aktywnego udzia
łu w wyborach prezydenckich i samorządowych. Niestety wiele 
uwag kierowano do prowadzącego obrady i spikera Komisji 
Skrutacyjnej. Następne WZDR decyzją nieznacznej większości 
delegatów zwołane zostanie dopiero w 2012 roku.
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